
Rapport Kongekrabbekonferansen 
 

26. og 27. oktober ble Kongekrabbekonferansen 2011 arrangert på Rica Arctic hotell 

Kirkenes. Målet for konferansen var å endre kongekrabbens omdømme.  Dette ble forsøkt 

gjort ved å få forskere til å argumentere mot noen av de negative fremsatte påstander knyttet 

til krabben, samt det å fremheve de positive sidene med kongekrabben.  

Arrangør av konferansen var selskapet Polar Spectacle. Konferansen ble av deltakerne vurdert 

som meget vellykket, både faglig og sosialt. I denne rapporten vil det gjøres rede for 

deltakere, innlegg og utfordringer med konferansen. Et eget regnskap vil ettersendes når dette 

er godkjent av revisor.  

 

Organisatorisk forankring 

Polar Spectacle er et aksjeselskap som ble etablert i Vadsø i 2004. Selskapet har arrangert 

Kongekrabbefestivalen i Vadsø årlig siden den tid, et arrangement som har kombinert mat, 

musikk og teater i et firedagers arrangement. Etter oppstart og frem til 2010 hadde selskapet 

utfordringer av både organisatorisk og økonomisk art. Det ble derfor besluttet at enten får man 

med nye eiere, særlig fra fiskerinæringen og restrukturer selskapet og spisser arrangementene, 

eller så legger man ned. Styret i selskapet valgte å restrukturere selskapet i samarbeid med 

nye krefter.  

Ved generalforsamling i juni ble et nytt styre valgt, og ny daglig leder ble ansatt. Man begynte 

så på en restruktureringsprosess som er godt i gang. Det hentes inn ny kapital til selskapet, 

samt at det vil bli vedtatt et nytt navn, High North, High End, og en ny strategi vil vedtas som 

gjør det klart at selskapet sitt hovedmål er å jobbe for å skape et godt omdømme for råvarer 

fra Finnmark. Dette skal gjøres gjennom å legge til rette for faglige møteplasser, sikre god 

presentasjon av matretter på arrangement i Finnmark, samt å selv arrangere eventer som har 

råvarer fra Finnmark i fokus. 

 

Kongekrabbefestivalen i Kirkenes 

Programmet til årets Kongekrabbefestival i Kirkenes var preget av stor innholdsmessig 

bredde. Vi hadde en rekke betydningsfulle innledere fra inn og utland med spisskompetanse 

innen sine fagområder. Vi var dessuten spesielt bevisst på å invitere innledere med ulike 

oppfatninger av fordeler og ulemper som følger av kongekrabbens tilstedeværelse i norske 

farvann. Det faglige programmet er vedlagt.  

 

I tillegg til et variert og godt faglig program, la vi opp til å etablere gode møteplasser mellom 

deltakerne slik at de faglige og sosiale båndene kunne styrkes ytterligere. Gjennom å bruke 

råvarer og kokker av meget høy standard på alle serveringene under arrangementet fikk vi 

gjennom eksempelets makt vist noe av potensialet som ligger i matopplevelser i regionen. Vi 

hadde også lagt opp til et sosialt opplegg på kvelden med konserter og kulturopplevelser med 

både lokale og nasjonale musikere. Dette ble meget godt mottatt av deltakerne på 

konferansen. 



På konferansens siste dag var det mulig for konferansedeltakerne å delta på en utflukt til 

Bugøynes for å få en omvisning på anlegget til Norway King Crab. 35 av 

konferansedeltakerne deltok på dette, som ble avsluttet med en bedre middag og 

underholdning. 

 

Presentasjonene til de fleste innlederne kan gjøres tilgjengelig for FHF om ønskelig. 

 

Evaluering 

Tilbakemeldingen fra innledere og deltakere er udelt positive. Spesielt nyttig var det at man 

samlet næringen fra fiskere til marked. Det at lokale fiskere under sammenkomsten i 

Bugøynes kunne snakke med Øyvind Næsheim, kokk fra NOBU i Beijing, var svært positivt 

sett fra begges side. 

Industrien var så godt representert at man i pauser og under middager diskuterte seg frem til 

forslag til innspill til krabbeforvaltningen. 

Vi fikk en rekke henvendelser under arrangementet, samt i etterkant, fra deltakere som 

beskriver konferansen som et av de beste de har deltatt på. Selv om det faglige innholdet er 

det som de fleste trekker frem, er det også mange som har kommentert på at de fant det meget 

positivt at vi hadde lagt såpass stor vekt på de sosiale arrangementene, da dette gav 

konferansen en viktig ekstraeffekt.   

 

Det var noe presse tilstede. Hovedsakelig lokale medier (Finnmarken og Sør-Varanger Avis), 

i tillegg til fagmedia som Fiskeribladet Fiskaren. Disse gav en fyldig dekning av konferansen 

og la til rette for ytterligere debatt i dagene etter.  

Det faglige programmet var delt inn i tre hovedtemaer. Den første var en innledende bolk der 

man så de store linjene og diskuterte hvorvidt Kongekrabben som ressurs er en forbannelse 

eller velsignelse for regionen. Bolk nummer to gikk nærmere inn på tilgang og regulering av 

fisket, mens den tredje og siste bolken så på FoU. 

 

Deltakelse 

Arrangørene er fornøyd med deltakelsen. 74 personer registrerte seg som deltakere på 

konferansen. I tillegg var det rundt 15 personer inne på deler av konferansen som ikke ble 

registrert. Deltakerne representerte en rekke ulike aktører fra både miljøbevegelsen, politiske 

miljøer, forvaltning og industrien. I tillegg til gode, relevante innlegg, var det gode 

diskusjoner rundt temaene. Komplett deltakerliste er vedlagt. 

 

Til tross for at vi var ute i relativt god tid med teasere på konferansen, markedsføring i media 

og distribusjon av nyhetsbrev hadde vi noen utfordringer med å få deltakere. Ved første 

påmeldingsfrist var det kun 7 påmeldte. Vi var derfor i nødt til å iverksette ekstraordinære 

tiltak med blant annet ekstra annonsering og ringerunder til aktuelle deltakere. Dette gav 

umiddelbar uttelling.  

 

Disse tiltakene medførte ekstra kostnader, men var samtidig avgjørende for at vi kunne 

gjennomføre konferansen som planlagt. Vi fikk likevel noe lavere deltakelse enn forventet. 

Dette fikk ikke betydning for programmet, men medførte noe større kostnader. 



 

 Økonomi 

Endelig revisorbekreftet regnskap er ikke klart på nåværende tidspunkt. Dette vil bli ettersendt 

så fort som mulig. 



  

Deltakerliste: 

 

        

Anders Wengen  1 High North, High End   

Anne Sofie Välitalo  2 Troika Seafood   

Arne Hjeltnes  3  Creuna   

Benedicte Andersen  4  Høyskolen i Finnmark   

Bernt Bertelsen  5 Fiskeri- og Kystdepartementet   

Bjørn Erik Johnsen  6  Reksund AS   

Bjørn Ragnebring  7 Swedavia AB   

Bjørn Ronal Olsen  8  Storbukt Fiskeindustri AS   

Bjørnar Pedersen  9     

Edgar Olsen  10  Vesterelvjenta   

Erlend Johnsen  11  Storbukt Fiskerindustri AS   

Erling Haugan  12  Rantind AS   

Even Stenberg  13  Nofima AS   

Fred Martin Langøy  14  Langøy Consult   

Geir Ove Ystmark  15  FHL   

Grethe Ernø Johansen  16 Finnmark Fylkeskommune   

Hans Holmboe  17  Mattilsynet   

Hermod Larsen  18 

Fiskeridirektoratet region 

Finnmark   

Inge Arne Eriksen  19     

Ingolf Eriksen  20     

Irina Goryacheva  21  Troika Seafood   

Jan H. Sundet  22  Havforskningsinstituttet   

Jan Olli  23  Jan Olli   

Johanne Salamonsen  24  Finnmark Fylkeskommune   

Julia Vlasenko  25  Troika Seafood   

Kari Holmefjord  26  Fiskeridirektør   

Karianne Strømhaug  27  Mattilsynet   

Karin Olsen  28  EFF   

Ken Gøran Ingelæ  29  NKC   

Kristian Prytz  30 

 Fiskeri- og havbruksnæringens 

forskningsfond   

Kristine Gramstad  31 

 Statssekretær Fiskeri- og 

Kystdepartementet   

Linda Beate Randal  32     

Liv Holmefjord  33  Fiskeridirektoratet   

Magne Hoem  34  Reksund AS   

Mark F Maring  35  Ocean Resources International   

Mattis Tangeraas  36  Norway Sea Urchin AS   

Mia Kulseng  37 Fiskeribladet Fiskaren   

Nicolina Kovacheva  38 VNIRO   



Nina Hauge  39  Innovasjon Norge   

Nina Jensen  40  WWF   

Ola Nordstrom  41  Swedavia AB   

Ole Arvid Misund  42  Havforskningsinstituttet   

Per Andreas Vogt  43     

Philip James  44  Nofima   

Pål Krüger  45  Krabbin AS   

Reidar Nilsen  46  Norges Fiskarlag   

Renate Birgitte Pedersen  47  Norway Seafoods   

Rune Rautio  48  Akvaplan-niva   

Shengsheng Weng  49     

Sigmund Pleym 

Hågensen  50 

Fiskeridirektoratet region 

Finnmark   

Sten Siikavuopio  51 Nofima   

Ståle Hellesø  52  Norges Fiskarlag   

Svein Ove Haugland  53  Råfisklaget   

Sokolov Konstantin 

Mikhaylovich  54  PINRO   

Svein Ruud  55  NKC   

Tao Feng  56     

Thor Morten Bråteng  57  Moder Nord AS   

Ton-Ola Rudi  58 

Fiskeridirektoratet region 

Finnmark   

Torbjørn Johansen  59  Vaskjær   

Tove Alstadsæter  60  Sør-Varanger kommune   

Vibjørn Madsen  61  Media Advise AS   

Trond Haukanes  62 

 
  

Øyvind Nesheim  63 Nobu Bejing   

Øyvind Seipajærvi  64     

Åge Jakobsen  65  Råfisklaget   

Hans F. Ravna  66 Troika Seafood   

Liv Jullum Kristoffersen  67 DNB NOR   

Hanne Beate Stunes.  68 DNB NOR   

Rebekka Ingilæ  69     

Jan Aarsæther  70  Arctic Catch As   

Lars Jøran Wickstrøm  71  Fiskarlaget Nord   

Terje Hansen  72     

Raimo Sørensen  73 Norway Seafood   

Rita Westvik  74 Barentssekretariatet   

  



  

Konferanseprogram 

I) Kongekrabbe – en ressurs eller 
forbannelse? 

 

   11:30 Lunsj 
 

13:00 Åpning av konferansen 
Fiskeriminister Lisbeth 
Berg-Hansen 

13:20 
Kongekrabben i media - 
nasjonalt og internasjonalt 

Arne Hjeltnes, CEO 
Creuna 

13:50 

Hvordan har kongekrabben 
påvirket andre arter? Hvordan er 
det totale bildet i Barentshavet i 
dag? 

Ole Arvid Misund, 
forskningsdirektør 
Havforskningsinstituttet 

14:20 

Hvordan har kongekrabben 
påvirket russisk side av 
Barentshavet? Forholdet til 
andre arter? Hva er russernes 
planer og perspektiver for 
kongekrabben? 

Sokolov Konstantin 
Mikhaylovich fra PINRO 

14:45 
Kongekrabbens betydning for 
fiskerinæringen 

administrerende 
direktør Geir Ove 
Ystmark, FHL 

15:10 Pause 

 

15:40 
Historisk og forventet utvikling 
av krabbefisket 

Assisterende direktør 
Svein-Ove Haugland i 
Råfisklaget 

16:05 
Kongekrabben sett fra fiskernes 
øyne 

Reidar Nilsen, leder 
Norges Fiskarlag 

16:30 
Kongekrabben fra et 
miljøperspektiv 

Nina Jensen, fagsjef 
WWF 

16:55 

Markedet for kongekrabbe 
globalt, trender og 
utviklingstrekk 

Karin Olsen, 
markedssjef skalldyr og 
reker EFF 

18:00 Middag 

 Torsdag 27. oktober 

 

   II) Marked, tilgang på krabbe og regulering av fisket 

   
09:00 

Forvaltning av spiny lobster på 
New Zealand 

Philip James, NOFIMA  

09:30 

Fangstregimer i Norge, utvikling 
av kovotestørrelse, kvoteår, 
overregulering 

Hermod Larsen 
(Fiskeridirektoratet) 



10:30 Pause 

 III) FOU 

  

11:00 
Norske FoU-prosjekter, 
pågående og planlagte 

Jan Sundet, 
Havforskningsinstituttet 
og Sten Sikavoupio, 
NOFIMA 

12:00 
Felles norsk russiske 
forskningsprosjeketer 

Sten Siikavuopio 
NOFIMA/Dr Nikolina 
Kovacheva VNIRO 

12:30 Lunsj 
 

14:00 

Avreise bedriftsbesøk Norway 
King Crab i Bugøynes. Det setters 
opp transport med retur til 
kveldsflyene fra Kirkenes til Oslo 
og Tromsø. 

Det blir busstransport 
videre fra Bugøynes til 
Vadsø for de som skal 
være med på 
sjømatfestivalen. 

  

 


